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به گزارش نگاه روز:”محمدجواد ظریف” وزیر امورخارجه کشورمان
صبح امروز(پنج شنبه) در صفحه شخصی فیس بوک خود نوشت: سلام

دوستان، ساعت 5 و 40 دقیقه صبح پنجشنبه به وقت وین(8 و 10 دقیقه
صبح به وقت ایران عزیز) است، دور جدید مذاکرات از دیروز شروع شد

و در دو هفته آینده به صورت فشرده ادامه خواهد داشت.
 

وی ادامه داد: با توجه به پیچیدگی و به هم پیوستگی موضوعات
متعددی که برای رسیدن به تفاهم جامع باید مورد توافق قرار گیرند،
واقعا دشوار است نتیجه مذاکرات را پیش بینی کرد و گمانهزنیهای
برخی رسانهها به ویژه در غرب را نباید چندان جدی گرفت چون بیشتر
از تحلیل و خبررسانی، تلاششان برای فضاسازی و تاثیرگذاری بر

مذاکرات است.
 

وزیر امورخارجه در ادامه این مطلب نوشت: آنچه میتوانم به شما
اطمینان دهم این است که من و همکارانم تمام تلاش خود را برای
رسیدن به راه حل منطقی و پایدار بکار خواهیم گرفت و در این مسیر
دشوار بیش از همیشه به حمایت و به ویژه به دعای خیر شما در این

ماه رحمت نیازمندیم.
 

ظریف خاطرنشان کرد: قبل از رفتن به وین یک پیام ویدیویی به زبان
انگلیسی تهیه کردم که با زیرنویس به زبانهای مختلف در فضای مجازی

منتشر شد.
 

متن کامل پیام ویدیویی محمدجواد ظریف وزیر امورخارجه جمهوری
اسلامی ایران بدین شرح است:

 
در طول سه هفته  آینده، فرصتی منحصر به فرد داریم تا تاریخ ساز
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باشیم، تا به توافقی جامع در مورد برنامه هستهای ایران دست یافته
و به بحران غیرضروری که ما را از پرداختن به چالشهای مشترکی نظیر
رخدادهای وحشتناک چند هفته گذشته در عراق بازداشته است، پایان

دهیم.
 

مسئله هستهای میتوانست در سال 2005 حل شود اما آن زمان صحبتهای
مرا که میگفتم ایرانیها به فشار حساس هستند، باور نکردند. دولت
(جورج) بوش با مطرح کردن خواسته توقف غنی سازی تمام توافق را بر

هم زد. بعد هم برای هشت سال، فشار و تحریمها را برگزیدند.
 

آن تحریمها، به معنای واقعی فلج کننده یا حتی مرگ آور بودند،
بیماران سرطانی ایرانی به هزینه خود نمیتوانستند داروهایشان را
تهیه کنند، چراکه بانکهای سرتاسر جهان برای خودداری از انتقال
سرمایههای ایرانی از سوی وزارت خزانهداری ایالات متحده تحت فشار

قرار گرفته بودند.

 اما تحریمها برنامه هستهای ما را زمینگیر نکرد، همانطور که قتل
دانشمندان هستهای ما، خرابکاری در تأسیسات هستهای ما (که با وجود
تبعات فاجعه بار زیست محیطی احتمالی صورت گرفت) و تهدیدهای نظامی
مکرر، نتوانست این کار را بکند. در واقع، این اقدامات دقیقا

نتیجهای عکس داد.

نتیجـه اصـرار بـر عـدم غنـی سـازی، افزایـش 100 برابـری تعـداد
سانتریفیوژهای ما بود؛ از کمتر از 200 دستگاه به حدود 20 هزار

دستگاه.

خودداری از فروش سوخت رآکتور تحقیقاتی ما که ساخت آمریکا هم هست،
ما را وادار کرد تا برای تولید سوخت، سطح غنیسازی را بالا ببریم؛

از 3.5درصد به 20درصد.

محروم کردن بیماران سرطانی از رادیو-ایزوتوپهای پزشکی ما را
مجبور کرد تا یک رآکتور آب سنگین بسازیم و از یک ایده اولیه به

سمت یک تأسیسات کامل حرکت کنیم که به زودی راه اندازی میشود.

تهدید به بمباران تأسیسات هستهای هم ما را مجبور به ساخت فردویی
کرد که به واسطه کوهها محافظت شده است. دولتهای غربی بدون توجه
به اینکه خودشان این وضعیت را ایجاد کردهاند، دست به اعتراض

زدند.



در حالی که به 20 جولای (29 تیر ضرب الاجل توافق) نزدیک میشویم،
احساس میکنم که باید بار دیگر هشدار دهم که تلاش برای امتیازگیری
در لحظات آخر نتیجهای بهتر از آنچه که در سال 2005 به دست آمد،

نخواهد داشت.

به آن کسانی که هنوز تصور میکنند تحریمها بوده که ایران را پای
میز مذاکره آورده، فقط میتوانم بگویم که فشار در هشت سال گذشته و

در واقع در طول 35 سال گذشته، امتحان خود را پس داده است.

تحریمها مردم ایران را به زانو درنیاورده، نمیآورد و نخواهد
آورد. هنوز برای خروج از این چرخه تشدید اوضاع، فرصت داریم.

احترام متقابل را امتحان کنید. نتیجه خواهد داد.

ما داریم تلاش میکنیم تا به  توافقی دست یابیم. نه یک توافق خوب
یا توافقی بد، بلکه توافقی عملی و پایدار. و هر توافقی، اساسا

نتیجه درک مشترک و نه تحمیل مواضع یک طرف یا طرف دیگر است.

ما آمادهایم تا با تمهیداتی قاطع تضمین کنیم که برنامه هستهای
مان همواره صلح آمیز میماند. هنوز برای پایان دادن به این افسانه
که ایران به دنبال ساخت بمب است، فرصت باقی است. ما برای اثبات

این ادعای خود، سابقه ای 250 ساله از عدم تجاوزگری را داریم.

دولت متبوع من به پایان دادن به این بحران غیرضرور تا 20 جولای
متعهد است. امیدوارم همتایانم نیز اینطور باشند.

جواد ظریف هستم و این پیام ایران است.

به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان:

 


